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Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Hynek Janoušek, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Alena Sarkissian informovala, že byly úspěšně splněny všechny kroky nutné k ukončení 
blokace účtu ZOO. 

Jan Bierhanzl uvedl, že stav účtu ke dni 25. června je 203.531,65 Kč. 

Jan Bierhanzl oznámil, že podpora výboru akci „Kolaps systému,“ která proběhla 3. června za 
účasti několika pracovníků FLÚ, byla zmíněna na příslušném webu. 

Jan Bierhanzl sdělil, že pokračuje činnost pracovní skupiny k odměňování, v níž zastupuje 
ZOO. Zdá se, že pracovní skupina se přiklání k jisté míře redistribuce institucionálních 
mzdových prostředků zaměstnance, který podá úspěšný grantový projekt, a to spíše 
k redistribuci v rámci oddělení než celého ústavu; míra redistribuce bude nižší u projektů GA 
ČR než u projektů OP VVV; důraz bude kladen na transparentnost, aby si zaměstnanci 
předem mohli spočítat, zda se jim podání grantové žádosti vyplatí. Pracovní skupina též 
diskutovala o možnosti snížit vnitřní dluh propouštěním zaměstnanců s dalšími úvazky 
mimo FLÚ, proti čemuž Jan Bierhanzl jménem ZOO protestoval. Pavel Nývlt připomněl, že 
odbory mají povinnost hájit zájmy všech zaměstnanců bez rozdílu. Hynek Janoušek a Alena 
Sarkissian vyjádřili přesvědčení, že vzhledem k průměrné výši mezd je naprosto pochopitelné, 
že zaměstnanci potřebují druhé zaměstnání, např. z rodinných důvodů. Výbor pověřil 
předsedy, aby tuto problematiku projednali na příštím setkání s ředitelem pracoviště. 

Pavel Nývlt představil vedením navržené změny v Pracovním řádu FLÚ; většina z nich 
musí být přijata kvůli zákonu č. 281/2023 Sb., některé doplňky jsou doslovné citace ze 
Zákoníku práce, změny se týkají především lidí zaměstnaných na DPP a DPČ. Jan Bierhanzl 
upozornil na nešťastnou formulaci čl. 15, odst. 5, kde místo „Požádá-li žena pečující o dítě 
mladší 15 let“ musí být „zaměstnankyně nebo zaměstnanec pečující o dítě mladší než 15 let.“ 
S touto výhradou výbor navržené změny schválil a pověřil předsedy jeho podepsáním (4 
hlasy pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

Pavel Nývlt představil úpravy Přílohy 2 k atestačnímu řádu (Kritéria pro zařazování 
vysokoškolsky vzdělaných pracovníků a pracovnic výzkumu a vývoje do kvalifikačních 
stupňů a do tarifních tříd) navržené pracovními skupinami pod vedením Martina Rittera a 
Pavlíny Cermanové, kteří pak připravili definitivní text návrhu. Poté Pavel Nývlt shrnul 
vyjádření jménem ZOO, které ve spolupráci s předsedy připravil: návrh nově ukládá 
pracovníkům žádajícím o zařazení do vyššího kvalifikačního stupně netriviální povinnost 
zpracovat citační analýzu včetně českých citací a podrobné CV včetně položek, které na 
zařazení do vyšších stupňů nemají mít vliv; návrh vůbec nebere v potaz rodinný život; přináší 
zásadní zpřísnění kritérií pro zařazení do kategorií „vědecký pracovník“ a „vedoucí vědecký 
pracovník“, které není doprovázeno adekvátním zvýšením mzdy; preambule varuje před 
mechanickým uplatňováním pravidel ve zbytku řádu, zatímco jeho zbytek obsahuje přesná 
čísla publikací a citací nutných k zařazení do příslušných kategorií, a není jasné, jak tyto 
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požadavky skloubit; a metodika počítání výstupů a citací nebyla prodiskutována na 
shromáždění výzkumných pracovníků. Potřebu širší diskuse o takto důležitém dokumentu 
zdůraznil i Hynek Janoušek. Výbor tedy vyjádřil souhlas se zaslaným stanoviskem a pověřil 
Alenu Sarkissian jeho obhajobou na zasedání Rady pracoviště 27. června (4 hlasy pro, 0 proti, 
0 se zdrželo). Pavel Nývlt a Alena Sarkissian představili svou dopolední diskusi s Martinem 
Ritterem a Pavlínou Cermanovou na toto téma, při níž se nepodařilo dojít ke shodě o výše 
uvedených bodech: zástupci ZOO byli informováni, že pracovní skupiny se i v zájmu 
předvídatelnosti shodly na potřebě jasně stanovených počtů výstupů a citací, rozpor mezi nimi 
a preambulí však zůstává nevyřešen; navrhnout spravedlivější metodiku se nepovedlo, to však 
ani nebylo cílem schůzky; Martin Ritter i Pavlína Cermanová věří, že úpravy již byly 
prodiskutovány dostatečně. 

Hynek Janoušek informoval o své účasti na kontrole bezpečnosti práce 13. června. 
Zdůraznil nutnost cestovního pojištění, i když; pravidla proplácení této pojistky (jako všech 
ostatních) jsou složitá. 

Alena Sarkissian uvedla, že došlo ke schůzce se zástupci ostatních odborových organizací 
třetí vědní oblasti na téma ombudsmana; podrobněji o ní bude informovat na příštím zasedání 
Výboru. Jeho termín bude stanoven koncem srpna v hlasování per rollam. 


